
   
A Sant Andreu de Llavaneres, a les 14 hores, del 6 d'abril de 2016, es reuneixen els membres de la

Comissió de seguiment de la marca d’ús “Pèsol de Llavaneres”: M. José Sala (Unió de Botiguers i Serveis);
Carlos Sanchez (Grup Municipal Ciutadans), Joan Mora (Alcalde i president de la comissió) i M. Teresa
Vidal (Grup Municipal ERC i regidora de Promoció Econòmica, Empresa, Comerç i Turisme), per celebrar
sessió ordinària de primera convocatòria.

Hi assisteix també M. Carmen Obregón (Horta Rabassa), Pilar Creus (Horta Marcó) i Gemma Batayé, 
tècnica de Promoció Econòmica, Empresa, Comerç i Turisme, que exerceix de secretària.

Joan Mora dóna la benvinguda als assistents  i proposa el debat dels punts de l’ordre del dia, proposta que 
és acceptada per unanimitat.

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Es reparteix l’acta de la sessió anterior, amb data 3 de febrer de 2015, que s’aprova per assentiment sense
cap esmena. 

2. FUNCIONAMENT DE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT DE LES MARQUES DE GARANTIA

Joan Mora  explica  que  en  la  darrera  sessió  es  va  comentar  que  es  pugués modificar  la  comissió  de
seguiment  de  la  marca  de  garantia  del  Pèsol  de  Llavaneres  per  donar  entrada  als  productors  i  que
tinguessin no només veu sinó també vot. Així, que hi hagués:
- Un representant de cada Horta certificada.
- Un representant del sector de restauració del municipi
- Un representant del Gremi de restauració de la comarca d’El Maresme
- Un representant del sector agrícola de la comarca d’El Maresme
- Un representant del Consell Comarcal d’El Maresme

Si  es  considera  que  no  calen  tants  representants  comarcals,  si  més  no  hi  haurien  d'haver  tots  els
productors, a banda de la presidenta de la UBS i dels grups polítics que també hi han de ser. El reglament
de la marca es pot modificar perquè els productors tinguin més pes.

Respecte els representants comarcals,  cal decidir  si  és interessant que hi  siguin.  Quan es va proposar
incorporar-los era perquè coneguessin el pèsol. Si seria bo un representant del Consell Comarcal.

A Carme Rabassa li sembla bé.

Joan Mora diu que, si bé el Gremi de restauradors a nivell comarcal no caldria, si un representant del sector
de restauració local, així com el president/a de la UBS i també els regidors. Es compromet en nom de
l'Ajuntament a enviar per correu electrònic l'esborrany del reglament d'ús de la marca de garantia modificat,
abans d'iniciar el tràmit d'aprovació.

Comenta que el seguiment de la marca de garantia del Pèsol garrofal de Llavaneres es pot fer entre els
productors certificats i els membres de la comissió mentre no hi hagi una modificació formal.

3. PROPOSTA D'ATORGAMENT DEL PÈSOL D'OR

M. Teresa Vidal introdueix el tercer tema de l'ordre del dia, obrint la discussió sobre a qui donar el Pèsol
d'Or.

Joan Mora exposa que en una reunió d'organització de la Festa del Pèsol, Imma Tresserras va comentar
que es podia donar el Pèsol d'Or a Josep Graupera perquè havia sembrat molt pèsol i és cert que és una
persona que ha estat aguantant el producte, que en sembrava i en sembra encara, tot i que mai ha demanat
la certificació. Comenta que un cop amb la comissió  nova caldrà veure si no és més interessant donar la
distinció a algú que durant l'any hagi fet alguna promoció o  difusió significativa del pèsol.
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Pilar Creus diu que encara en sembra i que igual que es va donar a Tresserras el Pèsol d'Or troba bé que
ara es doni a Josep Graupera.

Joan Mora exposa que s'han donat molts pèsols d'or a la lleugera i cal fer bé la nova comissió i el debat del
Pèsol d'Or es pot allargar tot l'any.

Carme Obregón diu que facin el que vulguin i Joan Mora respon que aquesta resposta no li val, que s'ha de
decidir entre tots.

Carme Obregón explica que primer cal donar la distinció a tots els que sembren el pèsol perquè sense ells
no es pot servir als restaurants. I que si Can Costa no hagués guardat la llavor no li podria haver venut a
Farnés.

M. Teresa Vidal proposa que hi hagi una seqüència. Si es comença pels productors que es facin tots i
després es passi a restaurants i així correlativament.

Pilar Creus troba bé que aquest any sigui Josep Graupera el guardonat.

Es fa una votació per assentiment i s'acorda donar el Pèsol d'Or a Josep Graupera.

4. PRESENTACIÓ DE LA 17  a   FESTA DEL PÈSOL

Es reparteix el programa de la Festa del Pèsol 2016 i M. Teresa Vidal explica les activitats que en ell s'hi
detallen, incidint en les noves com el LlavamasterXef de dissabte i la Pesolada popular de diumenge.

5. SUGGERIMENTS

Carme Obregón demana que en la difusió es faci menys paper i  s'utilitzi  més la veu, i  explica la seva
intervenció al programa TVE1 - España en Directo fa pocs dies.

6. INFORMES, PRECS I PREGUNTES

Carme Obregón explica que la fruiteria del costat de Giralt posa que té pèsol de Llavaneres i no sabem si és
veritat però si que el ven per sota cost i que això s'hauria de regular d'alguna forma.

Carlos Sanchez pregunta si tenim la DO i Joan Mora explica que la DO no ens la donaran mai perquè tenim 
poca producció però si intentarem aconseguir la DOP.

M. Teresa Vidal informa que aquest any participem de l'Any Internacional de la Gastronomia i també de 
l'Any Internacional dels Llegums que possibiliten una difusió internacional. S'ha enviat la recepta de pèsols 
ofegats i estem en tràmit que la publiquin, quan tinguem el link el farem arribar.

Joan Mora afegeix que aquest 2016 el restaurant convidat a posar la recepta del pèsol és el Racó del 
Navegant.

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 14.58 hores, de la qual s’estén la present 
acta.
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